

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 922b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press

47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom



Council of Europe Secretary General welcomes the abolition of the death penalty in the State of New Jersey *Statement by Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe*

United Nations, New York, 14.12.2007 - "On my arrival at the United Nations today, I am delighted to hear that New Jersey voted to abolish the death penalty. This decision is logical and just, but it is also courageous in view of the opposition from those people who still believe in this uncivilized and barbaric form of punishment. This decision in New Jersey accelerates the momentum towards the abolition of death penalty across the United States of America. This trend is evident in the growing number of moratoria on executions and the challenge of the lethal injection before the US Supreme Court.

The abolition of the death penalty in New Jersey is in step with what is happening in the world. It is no coincidence that next week, across the Hudson river from New Jersey, the United Nations General Assembly will debate, and hopefully adopt a resolution calling for a global moratorium and ban on the death penalty. The Council of Europe, which has already achieved a legal ban on executions in Europe, strongly supports this initiative."

Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe salue l'abolition de la peine de mort dans l'Etat du New Jersey *Déclaration de Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe*

Nations Unies, New York, 14 décembre 2007 – « A mon arrivée aux Nations Unies aujourd'hui, j'ai été ravi d'apprendre que le New Jersey avait voté l'abolition de la peine de mort. Cette décision est logique et juste, mais elle est aussi courageuse, compte tenu de l'opposition de ceux qui continuent de croire au bien-fondé de ce type de peine barbare et indigne de toute civilisation. Cette décision du New Jersey accélère l'impulsion donnée en faveur de l'abolition de la peine capitale dans l'ensemble des Etats-Unis d'Amérique. Témoignent clairement de cette tendance le nombre croissant de moratoires sur les exécutions et la remise en question de l'injection létale devant la Cour suprême des Etats-Unis.

L'abolition de la peine de mort au New Jersey s'inscrit dans le droit fil de l'évolution que l'on observe dans le monde. Ce n'est pas un hasard si, la semaine prochaine, sur l'autre rive de l'Hudson, l'Assemblée générale des Nations Unies examinera et, espérons-le, adoptera une résolution appelant à un moratoire et à une interdiction de la peine de mort à l'échelon mondial. Le Conseil de l'Europe, qui est déjà parvenu à instaurer l'interdiction juridique de procéder à des exécutions capitales en Europe, soutient fermement cette initiative.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.